
Rok 2021 

 

Česká republika zažívala již druhý rok těžkých chvil spojených v boji s Covidem. Do nového roku jsme 

vstoupili v režimu nouzového stavu, který trval až do 11. dubna. V listopadu byl opět vyhlášen 

v pořadí již pátý nouzový stav. V lednu začalo Česko ve velkém očkovat proti Covidu. 

V prví fázi to byly zejména ohrožené skupiny obyvatel, a to senioři a zaměstnanci v tzv. první linii 

(zdravotníci, hasiči, učitelé). 

Děti se vrátily z distanční výuky do školních lavic až 24.5.2021, což ocenili nejvíce rodiče, pro které 

distanční výuka dětí nebyla jednoduchá. 

Jaro tohoto roku na sebe nechalo dlouho čekat. Po vydařené zimě byly jarní dny velmi chladné. 

Teplota se pohybovala v průměru okolo – 4 °C a v dubnu ještě padal sníh. Meteorologové 

zaznamenali měsíc duben jako historicky nejstudenější od roku 1941. 

Opakem jara bylo nadprůměrně teplé léto. Srážek spadlo méně než v loňském roce. Bylo však 

zaznamenáno více bouřek a krupobití.  

Dne 24. června jsme byli těmto přírodním jevům svědky na vlastní kůži. V podvečer se přes naše 

území jedna z takových bouří s krupobitím a vichřicí přehnala. 

Výsledkem byla zničená úroda – ubitá pšenice, brambory, plody dýní, ve kterých byly několika 

centimetrové díry. Některým občanům zůstaly po tomto děsivém běsnění poničené střechy a fasády.  

Jiní zase namísto skleníků našli jen základy. 

Opravdovou katastrofu však zažili lidé na jižní Moravě. Okolo 19:20hod. se na pomezí Břeclavska a 

Hodonínska přehnala extrémní bouře s krupobitím a tornádem, které naše republika ještě nezažila. 

Tornádo dosáhlo síly F4 na FUJITOVÉ STUPNICI (druhá nejsilnější úroveň tornáda). 

Kriticky bylo zasaženo sedm obcí, ve kterých bylo poničeno na 1600 staveb. 

Škody na majetku činily 15 miliard korun. 

V důsledku běsnění tornáda zemřelo šest osob a několik set zraněných osob bylo ošetřeno. 

Bezprostředně po ničivém tornádu se zvedla velká vlna solidarity. 

Do postižených obcí přijely pomáhat odstraňovat následky tornáda tisíce dobrovolníků. 

K 8.7.2021 se v ČR vybralo celkem 1,1mld. Kč. Další peníze věnovali lidé přímo postiženým rodinám. 

 

Na jaře tohoto roku probíhalo Sčítání lidu a to ve dnech od 27. března do 11. května. 

V naších obcích dopadlo takto: 

 

Celkem obyvatel: 668 

 ženy  334 

 muži  334 

 

Průměrný věk:  40,2 

Průměrný věk muži 39,8 

Průměrný věk ženy 40,6 

 

Na podzim proběhly volby do Parlamentu ve dnech 8. a 9. října. Jejich účast dosáhla 65,4%, byla tak 

třetí nejvyšší v historii ČR. 

Vyšší byla jen v letech 1996 a 1998. 

 

 

 



Výsledky voleb v ČR: 

 

SPOLU  27,79% 

ANO  27,12% 

Pir. + STAN 15,62% 

SPD  9,56% 

PŘÍSAHA 4,68% 

ČSSD  4,65% 

KSČM  3,6% 

 

Výsledky voleb v našich obcích: 

 

ANO  34,7% 

SPOLU  28,11% 

Pir. + STAN 12,2% 

SPD  11% 

KSČM  2,8% 

ČSSD  2,3% 

 

Celková účast 66,16% 

 

Tradicí našich obcí je zapojení se do celorepublikové akce s názvem: UKLIĎME ČESKO, která připadla 

na 28. dubna. 

V obci Pobučí se zapojilo na 31 dobrovolníků, kteří již od brzkých ranních hodin procházeli okolí 

vesnice do pozdních odpoledních hodin a sesbírali celkem 200kg odpadů. V Jestřebí byla tato akce 

domluvena na odpolední hodinu, ale díky nepříznivému počasí musela být zrušena. Bohužel jsme se i 

po této akci nadále potýkali s černými skládkami, a to v příkopech černého lesa a na točně směrem 

na Lupěné. Tato místa jsou k těmto nepochopitelným praktikám pravidelně využívána. 

 

V květnu jsme vstoupili do projektu „Zábřežsko třídí“, jehož cílem je reformace odpadového 

hospodářství v plastech. V rámci tohoto projektu obdržel každý majitel nemovitosti 240-ti litrovou 

popelnici na plastový odpad, a to na základě podepsané smlouvy o výpůjčce. 

Od října byl nově započat svoz plastů firmou EKO Servis 1x za tři týdny. 

Taktéž jsme vstoupili do projektu “Zábřežsko kompostuje 2“, kde byly pořízeny kompostéry 

k zajištění vhodných podmínek pro kompostování domovního a zahradního biologického odpadu. 

Jakým způsobem budou občané dále třídit? To ukáže až čas! 

 

V lednu složil mandát člen zastupitelstva p. Eduard Rýznar, a to ze zdravotních důvodů. 

Na jeho místo nastoupila  náhradnice p. Jiřina Zmeškalová. 

 

PROVEDENÉ AKCE 

V důsledku zvyšujícího se zájmu rodičů o umístění dětí do MŠ se zastupitelstvo obce rozhodlo tyto 

prostory rozšířit, a to v místech učitelského bytu. 

S bouracími pracemi bylo započato ještě v průběhu školního roku – v polovině června. 

Nejprve byla odstraněna příčka mezi bývalou kuchyní a obývacím pokojem, kde vznikla prostorná 

třída, na jejímž konci byla ze sádrokartonu vystavěna odkládací místnost. 

Suť se vyhazovala shozy do přistavěných kontejnerů. 



Vedlejší místnost byla určena jako odpočívárna. Nově byly vybudovány i toalety s umývárnou pro děti 

a toaleta pro zaměstnance, vodoinstalace, elektřina, obklady a výmalba. 

Do interiéru byly pořízeny nové dveře, koberce, lina, na okna byly nainstalovány bezpečnostní kliky, 

nový nábytek a hračky. 

Tato akce byla ukončena v rekordním čase. Děti se tak mohly 1. září vrátit do zbrusu nové školy. 

Na těchto pracích se podíleli zaměstnanci obce – Helena Pěničková, Martin Indrák, Jaroslav Smékal. 

Obklady položil místní živnostník p. František Knápek a elektroinstalaci provedl zvolský živnostník p. 

Milan Malát, instalatérské práce p. Miroslav Žanda a výmalbu p. Jan Horníček. 

 

Celková cena rekonstrukce činila 641. 370Kč. 

 

Ve školním roce 2021/2022 byl počet žáků v MŠ a ZŠ následující: 

 

ZŠ - 17 žáků 

MŠ – 30 dětí, z toho horní(nová) třída 13dětí, dolní třída 17 dětí 

Celkem tedy ZŠ a MŠ navštěvovalo 47 dětí. 

 

 

Další provedenou akcí tohoto roku byla oprava komunikace ke hřbitovu. 

Na základě doporučení komise hodnotící nabídky ve výběrovém řízení na akci: „ ÚPRAVA MÍSTNÍ 

KOMUNIKACE, JESTŘEBÍ“, byla na veřejném zasedání konaném dne 3.8.2021 schválena firma 

ROADMEDIC s.r.o. jako zhotovitel, a to za cenu 7. 198 098Kč s DPH. 

Stavební práce byly započaty dne 21.9.2021. Z původní cesty bylo odbagrováno cca 2.000 tun 

původního ložiska. Na tuto odbagrovanou a zhutněnou pláň byla položena geotextilie, na kterou bylo 

navezeno 2.000 tun štěrku. 

Po těchto odvedených pracích nastoupili místní živnostníci pan Petr Opravil a pan Jaroslav Havlíček, 

kteří pokládali obrubníky a přídlažbu. Rukama živnostníků prošlo v průběhu necelých tří měsíců 600 

tun materiálu. 

Následně byla položena podkladní vrstva asfaltu, na kterou byla nanesena vrchní vrstva balené. 

Z důvodu prvních sněhových vloček byly tyto práce v prosinci ukončeny s tím, že se v jarních měsících 

bude pokračovat ve vyhotovení zpomalovacích prahů ze žulových kostek a doskládání parkovacích 

míst ze zámkové dlažby. 

 

 

Sportovní rubrika 

Poděkování patří panu Ing. Janu Lukáčovi , který se obětavě stará o zázemí našich fotbalistů a za níže 

poskytnuté informace k místnímu fotbalovému klubu.                                     

TJ Sokol Jestřebí působí v naší obci již od 70. let, oddíl začal fungovat v okresních soutěžích od roku 

1973. Za rok to tedy bude úctyhodných 50 let. Fungovalo se a funguje ve skromných podmínkách, i 

když zázemí, hlavně hřiště, se změnilo k nepoznání. Dnes se hraje na kvalitním travnatém hřišti, ale 

ostatní zázemí by chtělo vylepšit, ale z finančních důvodů se nejedná o jednoduchou záležitost. 

Žádosti o dotace se rok co rok posílají, ale v současné složité ekonomické situaci je stále obtížnější 

dosáhnout na vytoužené finance. Ze sportovního hlediska je situace příznivější, vždyť patříme mezi 

nejmenší obce na okrese, přesto se v okresním přeboru mužů dlouhodobě řadíme k tomu lepšímu z 

pohledu tabulky. Do okresního přeboru jsme postoupili v soutěžním ročníku 2016-17 a hned v sezóně 

2017-18 jsme obsadili lichotivé 7. místo ze 16 účastníků, což byl velký úspěch.  



Tuto soutěž hrajeme nepřetržitě už 6. rokem a vždy se umisťujeme v horní polovině tabulky. V 

poslední sezóně 2021-22 jsme skončili na pěkném 4. místě ze 14 účastníků. Letošní sezónu jsme 

odstartovali také dobře, po prvních 4 kolech jsme měli dokonce plný počet 12 bodů. Bohužel už 

nemáme družstva mládeže jako většina klubů z podobně velkých vesnic, dětí je méně, zájmu také a 

ten, kdo chce organizovaně hrát, musí do Zábřehu nebo až do Šumperka a to hlavně díky rodičům, 

kteří děti ve sportu podporují. Někteří se v dospělém věku vracejí do Jestřebí a dále pokračují v 

našem klubu. 

 Máme i webové stránky, kde se dozvíte o naší činnosti, včetně bohaté fotogalerie. 

 
Zajímavé odkazy:  https://sokoljestrebi.estranky.cz/fotoalbum/historie-muzi/historie-muzi/ 
 
Věřme, že fotbalová tradice v naší obci bude i nadále pokračovat. 

 

O famózní výkon se postarala slečna Kristýna Sittová z Pobučí se svým koněm Fiery Diamond. Když se 

dne 7. srpna zúčastnila Mistrovství České republiky ve vytrvalosti juniorů na trati dlouhé 80km 

v Chlumci nad Cidlinou. Přestože se jednalo o rovinatou trať s nízkou obtížností co do členitosti trati, 

vydatné deště a vysoká vlhkost během dne učinila z této rychlostní trati opravdovou výzvu, kterou 

Kristýna zvládla v rekordním čase a mohla se radovat z titulu juniorské mistryně České republiky ve 

vytrvalosti(18,26km/h). Dále pak za svoje výkony v jezdectví obdržela od České jezdecké federace 

plaketu – Sportovec roku pro Severomoravskou oblast.  

 

Naše nejmenší se ve sportovním duchu snažila podpořit také paní Hana Pokorná z Jestřebí, pod jejímž 

vedením se 1x týdně scházely děti v tělocvičně ZŠ a učily se hře a pravidlům florbalu. Tato aktivita se 

těší velkému zájmu. V letošním roce ji navštěvovalo 14 dětí. 

 

 

 

Společenské akce 

 

Po dlouhé pauze od společenského dění, které zapříčinil Covid-19, jsme byli svědky lačnosti lidí po 

zábavě. Na jako již každoročně první akci – Kácení máje bylo zaznamenáno rekordní množství 

návštěvníků, kteří si přišli dát něco dobrého z udírny a jen tak se pobavit. 

Pro všechny bylo velmi příjemné strávit sobotní odpoledne ve společnosti místních i přespolních. 

O týden později pak pořádal SDH Pobučí Dětský den, kde byla zaznamenána opět enormní 

návštěvnost. 

Další vydařenou akcí byla Výstava starobylých hraček – kterou pořádaly místní ženy – Čiperky. 

Účast byla rovněž hojná.  

Také ke konci roku, kdy už krajinu pokrývaly první vločky a večery byly delší, strana KDU – ČSL pozvala 

ochotníky z Václavova, kteří nám zahráli hned dvě představení, a to: O škodlivosti tabáku a Poslední 

doutník. Účast byla rovněž hojná. 

 

 

 

 



Statistika narozených a zesnulých občanů: 

Rozloučili jsme se: Budilová Eliška  Jestřebí 

   Sitta Josef  Jestřebí 

Narodili se:  Králíčková Natálie Jestřebí 

Jakl Ondřej  Jestřebí 

Panochová Anna Jestřebí 

Stejskalová Stela Jestřebí 

 

 


